
                                  RADA  GMINY

     ZATORY
__________________________________________________________________

PROTOKÓŁ
Z OBRAD XXXIV SESJI RADY GMINY

KTÓRA ODBYŁA SIĘ W DNIU 30 MARCA 2022 ROKU
W URZĘDZIE GMINY W ZATORACH

___________________________________________________________________
ZATORY – MARZEC– 2022



Protokó  ł Nr X  XXIV  /20  22  

z sesji  Rady  Gminy  Zatory,  która  odbyła  się  w  dniu  30  marca 2022 roku

i trwała od godz. 14.00 do godz. 15.00.

W Sesji na 15 Radnych udział wzięło 14.

W obradach uczestniczyli także:

1.Grzegorz Falba – Wójt Gminy Zatory

2.Jacek Jackiewicz – Zastępca Wójta

3.Anna Abramczyk – Skarbnik Gminy

4.Beata Wójcik – Kierownik OPS

5.Zbigniew Szymański – Kierownik ZUK

6.Kamil Prus - Prawnik

(Lista obecności stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 1

Otwarcia  XXXIV  Sesji  Rady  Gminy  Zatory  dokonała  Przewodnicząca  Rady  Gminy

– p. Zofia Drabczyk, witając przybyłych Radnych oraz wszystkich obecnych na sali.

Ad. pkt 2

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że w sesji uczestniczy 14 Radnych, wobec czego

istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.

(Lista obecności stanowi załącznik do protokołu).

Ad. pkt 3

Przewodnicząca  Rady  Gminy  oznajmiła,  że  porządek  obrad  Radni  otrzymali  wraz

z  zaproszeniem na  posiedzenie  sesji.   Zapytała,  czy  Radni  zgłaszają  zmiany w porządku

obrad. 

Zmiany nie zostały zaproponowane.

W związku z powyższym porządek obrad był następujący:



1. Otwarcie sesji.
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy Zatory na rok 2022.
6. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zatory.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  niewyrażenia  zgody  na  wyodrębnienie  funduszu

sołeckiego w 2023 roku.
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zatory w 2022 roku.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  górnej  stawki  opłat  za  usługi  opróżniania

zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych  od  właścicieli
nieruchomości na terenie gminy Zatory.

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział
strażaków ratowników OSP w akcjach i działaniach ratowniczych lub szkoleniach i
ćwiczeniach.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  planu  dofinansowania  form  doskonalenia
zawodowego  nauczycieli,  maksymalnej  kwoty  dofinansowania  opłat  za  kształcenie
pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli  oraz specjalności i
formy kształcenia objętych dofinansowaniem w 2022 roku.

12. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Zatorach za 2021 rok.
13. Informacja o pracy Wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.
14. Wnioski i oświadczenia Radnych.
15. Sprawy różne.
16.  Zamknięcie obrad.

Ad. pkt 4

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z obrad XXXIII Sesji Rady Gminy

znajduje się do wglądu w Biurze Rady  oraz że jest zawsze wyłożony przed posiedzeniem

sesji.

Do protokołu  nie zgłoszono żadnych uwag, w związku z tym przyjęcie jego Przewodnicząca

poddała pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 14 Radnych – 14 głosami „za” przyjęła protokół, przy braku
głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

(Imienny protokół głosowania stanowi załącznik  do protokołu)



Ad. pkt 5

Skarbnik – p. Anna Abramczyk poinformowała, że do zmian w uchwale budżetowej od czasu

posiedzenia komisji doszły jeszcze dwie zmiany, czyli wprowadzenie do planu dochodów i

wydatków kwoty 207 828,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie wychowania

przedszkolnego oraz zwiększenie planu dotacji o kwotę 25 000,00 zł na wypłatę stypendium o

charakterze socjalnym dla uczniów.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada Gminy Zatory podjęła Uchwałę Nr  217/XXXIV/2022 w sprawie zmian uchwały

budżetowej  gminy  Zatory  na  rok  2022 –  stosunkiem  głosów:  za  -  13,  brak  głosów

przeciwnych i  1 -wstrzymujący się, która stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik do

protokołu)

Ad. pkt 6       

Skarbnik – p. Anna Abramczyk poinformowała, że zmiany omówione na komisjach oraz te

które  zostały  dodane  do  uchwały  budżetowej  w  dniu  dzisiejszym  są  uwzględnione  w

Wieloletniej Prognozie Finansowej.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada  Gminy  Zatory  podjęła  Uchwałę  Nr  218/XXXIV/2022  w  sprawie  zmiany

Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Zatory,  stosunkiem  głosów:  za  -  13,  brak

głosów przeciwnych i  1 wstrzymujący się, która stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt 7

Przewodnicząca  poinformowała,  że  na  poprzedniej  sesji  w  obecności  sołtysów Pan  Wójt

rekomendował  nad  tym,  żeby  nie  wyrażać  zgody  na   wyodrębnienie  w budżecie  gminy

środków na fundusz sołecki. Na komisjach Radni debatowali nad tym tematem.



Głos zabrał Radny -p. Henryk Kisiel: „ja bym prosił Radnych o  głosowanie o wyodrębnieniu,

ze względu na to, że Rady Sołeckie mają też swoje problemy, i jeśli będą takie pieniądze do

dyspozycji to będą wiedzieć co z tym robić na wsiach”.

W związku z brakiem dodatkowych pytań  Przewodnicząca   odczytała  uchwałę,  a  następnie

poddała ją pod głosowanie.

Rada  Gminy  Zatory  podjęła  Uchwałę  Nr  219/XXXIV/2022 w  sprawie  niewyrażenia

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2023 roku – stosunkiem głosów: za - 13,

przeciw - 1 i  wstrzymujących się - 0, która stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt 8

Przewodnicząca  poinformowała,  że  uchwała w  sprawie  przyjęcia programu  opieki  nad

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zatory

w 2022 roku podejmowana jest corocznie. Temat ten był omówiony na posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada  Gminy  Zatory  podjęła  Uchwałę  Nr  220/XXXIV/2022 w  sprawie  przyjęcia

programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności

zwierząt  na terenie  Gminy Zatory w 2022 roku –  stosunkiem głosów: za -  14,  brak

głosów przeciwnych i  wstrzymujących się, która stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt 9

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały w sprawie ustalenia górnej stawki opłat

za  usługi  opróżniania  zbiorników  odpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych  od

właścicieli  nieruchomości  na  terenie  gminy  Zatory został  szczegółowo  omówiony  na

posiedzeniu komisji.



W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada Gminy Zatory podjęła Uchwałę Nr 221/XXXIV/2022 w sprawie  ustalenia górnej

stawki opłat za usługi opróżniania zbiorników odpływowych i transportu nieczystości

ciekłych od właścicieli  nieruchomości na terenie gminy Zatory: za -  14, brak głosów

przeciwnych i  wstrzymujących się, która stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt 10

Przewodnicząca  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości

ekwiwalentu  pieniężnego  za  udział  strażaków  ratowników  OSP w  akcjach  i  działaniach

ratowniczych lub szkoleniach i ćwiczeniach został omówiony na posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada  Gminy  Zatory  podjęła  Uchwałę  Nr  222/XXXIV/2022 w  sprawie  ustalenia

wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział strażaków ratowników OSP w akcjach i

działaniach ratowniczych lub szkoleniach i ćwiczeniach  – stosunkiem głosów: za - 14,

brak głosów przeciwnych i  wstrzymujących się, która stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt. 11

Przewodnicząca  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  planu

dofinansowania  form  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli,  maksymalnej  kwoty

dofinansowania  opłat  za  kształcenie  pobierane  przez  szkoły  wyższe  i  zakłady kształcenia

nauczycieli  oraz specjalności  i  formy kształcenia objętych dofinansowaniem w 2022 roku

został szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.



Rada Gminy Zatory podjęła Uchwałę Nr 223/XXXIV/2022 w sprawie   ustalenia planu

dofinansowania  form  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli,  maksymalnej  kwoty

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia

nauczycieli  oraz  specjalności  i  formy  kształcenia  objętych  dofinansowaniem  w 2022

roku– stosunkiem głosów: za - 14, brak głosów przeciwnych i  wstrzymujących się, która

stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt. 12

Radni przyjęli sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Zatorach za 2021

rok.

Ad. pkt. 13

1. Jeżeli chodzi o budowę stacji uzdatniania wody to przetarg został ogłoszony, 12 kwietnia

odbędzie się otwarcie ofert. Sam wniosek to nie jest tylko budowa samej stacji, ale również są

tam dostawy w postaci ciągnika, przyczepy, zbiornika na nieczystości i miało być koparki

(która niestety z przetargu „wyskoczyła”). Przetarg został ogłoszony na wszystkie pozostałe

rzeczy. W związku z tym złożymy wniosek do programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na

remont przepompowni i  jednocześnie uwzględnimy tam też tą koparkę jaką niezbędną do

różnych napraw, awarii itp. Te dofinansowanie może wynosić do 100 %. Przetarg na budowę

stacji, zakup ciągnika, przyczepy i beczkowozu został już ogłoszony. Jest to dla nas jedna z

najistotniejszych spraw. Zależy nam jak na najszybszym rozstrzygnięciu.

2.W  przyszłym  tygodniu  ogłosimy  przetarg  na  termomodernizację  szkół.  Obejmuje  ona

również  remonty  kotłowni,  wymianę  oświetlenia  wewnątrz  na  ledowe  oraz  ocieplenie

budynków. Obawiam się drastycznego wzrostu cen.

3. Trwa budowa hali sportowej w Zatorach. Niestety poślizgi i brak  materiałów powodują, że

będzie podpisany kolejny aneks (przedłużenie realizacji 1 etapu do końca czerwca)

4. W tej chwili mamy dużo dzieci w przedszkolach i w związku z tym zapadła decyzja o

podziale klas przedszkolnych na grupy w Zatorach (w grupie 4,5 i 6 latków liczba uczniów

jest ponad 30 osób). W związku z tym musimy przewidzieć dodatkowe środki. Koszt roczny



takiego nowego oddziału wynosił będzie mniej więcej od 80 do 100 tys zł.

5. O minimum 300 tys. zł. będzie trzeba zwiększyć środki na wszystkie osoby, które znalazły

się w DPS-ach.  Liczba tych osób rośnie.

6.  Ze  względu  na  rosnące  koszty  rezygnujemy  z  organizacji  dożynek.  Pozostajemy przy

organizacji Dnia Dziecka.

7. Na komisjach mówiliśmy o planowanej przez Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich

budowie mostu w Pniewie (most na rzece Prut w ciągu drogi wojewódzkiej). W tym roku

trwają opracowania projektowe.

8. 3 kwietnia miało odbyć się spotkanie z premierem Henrykiem Kowalczykiem odnośnie

ubezpieczenia  rolników,  natomiast  zostało  odwołane.  Data  kolejnego  spotkania  nie  jest

ustalona.

9. Rozmawialiśmy o dofinansowaniu budowy hali  z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa

z Warszawy. Dostałem odpowiedź odmowną, więc na dzień dzisiejszy temat jest na nie.

10.  Dostaniemy  dofinansowanie  na  zbiórkę  folii  rolniczych.  Jest  to  dofinansowanie  w

wysokości 100 % kosztów netto (45 564,00 zł.) Podatek jest po stronie gminy – 3 645,00 zł.

Będziemy przystępować do przetargów. Po wyłonieniu wykonawcy wszyscy ci, którzy złożyli

do nas swoje wnioski, to było 82 osoby będą mieć odebrana folię.

Ad. pkt. 14

Radna – p. Marzena Śladowska: „odnośnie rozmów z Drogami Wojewódzkimi to mógłby pan

poszerzyć swoje roszczenia o zrobienie wyjazdu koło kamienia”

Wójt: „Proszę Państwa my mówimy o konkretnym projekcie i uwagi,które są wnoszone to są

do konkretnego projektu, no bo tyle jest objęte opracowanie”

Ad. pkt. 15

Radna – Anna Chudoń: „Panie Wójcie, pan przed chwilą nam powiedział, że spotyka się z
wykonawcą w celu przedłużenia umowy na halę  sportową.  Ja  mam tu  tylko  pytanie,  czy
umowa ta będzie związana z przedłużeniem wykonawstwa, czy jeszcze coś będzie o zmianie
ceny. Czy wykonawca w tym zakresie coś Pana informuje, że będzie podwyżka”.
Wójt:  „na  dzień  dzisiejszy  Wykonawca  wystąpił  do  nas  tylko  o  waloryzację  kosztów
wynikającą ze wskaźników GUS-owskich, a to jest warunek wpisany w każdej umowie, która
jest zawierana na okres dłuższy niż 12 miesięcy. Jeżeli te wskaźniki będą takie, że powinniśmy
zwaloryzować jego koszty to będziemy musieli to zrobić. Jeżeli tak by się stało, to mamy w
umowie zapis,  że  te  ceny  nie  mogą przekroczyć  7 %,  to  ta  waloryzacja  też  nie  powinna



przekroczyć już po tych maksymalnych 7 % około pół miliona złotych”.
Radna – Marzena Śladowska „rok temu wpłynęło do Starostwa pismo odnośnie założenia
progów  zwalniających  we  wsi  Borsuki  Nowe.  Podobno  te  progi  zostały  zakupione  już  z
końcem  roku  ale  do  tej  pory  nie  zostały  zainstalowane.  Dostałam  informację,  że  będą
zainstalowane do 15 kwietnia. Myślę,  że nikt z Państwa sołtysów nie będzie miał żalu do
Radnych, o to że zrezygnowaliśmy z  wyodrębniania funduszu sołeckiego”.
Sołtys  wsi  Dębiny  –  Bożena  Ciskowska:  „czy  jest  taka  możliwość,  aby  upomnieć  firmę
odbierającą  odpady,  żeby  bardziej  zwracali  uwagę  przy  zbiórce  szkła,  bo  po  każdym
przejechaniu samochodów, ulice są usłane jakimiś okruchami szkieł”
Wójt: „Bardzo bym prosił na bieżącą informować o takich sytuacjach, zwrócę na to uwagę”. 
Radna – Lidia Dukalska:  „wprowadziła się do nas nowa rodzina i  przeprowadzają prace
budowlane  i  poinformowali  mnie,  że   nawierzchnia  ta,  którą  tam  kiedyś  ten  asfalt  był
tworzony  u  nas  jest  słaba.  Część  tego  asfaltu  jest  uszkodzona,  chciałabym  aby  było  to
monitorowane przez gminę”
Przewodnicząca – Zofia Drabczyk przypomniała, że do końca kwietnia Radni powinni złożyć
oświadczenia majątkowe.

Ad. pkt. 16

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia Rady Gminy o godz. 15.00 Przewodnicząca –
p. Zofia Drabczyk zamknęła obrady.
Na tym posiedzenie i protokołowanie zakończono.

Protokolant                                                                               Przewodniczący


